

CANCELLATION OF PARISH CARNIVAL FOR 2024

Friday, May 10, 2024

Dear Parishioners of St. Anthony of Padua Parish,

Last year's parish carnival brought together thousands of members of the Gardena community for the first time since the Covid lockdown. Record crowds, great food, wonderful entertainment, a dedicated core of volunteer leadership and a beautiful atmosphere of fun, excitement, and solidarity plus the record financial help that it afforded our parish, made that weekend such a memorable one!

The dedicated carnival volunteers have worked hard to prepare for another great experience for the community. Unfortunately, our carnival has been recently targeted with social media threats of a shutdown. The Chief and Captain of the Gardena Police Department met with carnival leadership and me on Monday, May 6. We exchanged letters as well.

This excerpt from one of these letters summarizes the situation very well: "**This credible safety threat involves hundreds of juveniles intending to come to your Strawberry Festival and, thus, the City of Gardena to injure patrons and to cause property damage. We have seen this same activity conducted recently by this same group at the Del Amo Mall, Sky Zone, at local carnivals, the Pike in Long Beach, as well as the Fox Hills Mall, and the Los Angeles Convention Center.**"

And so, I write to inform you of my decision to cancel this year's parish carnival. This decision comes after careful deliberation and consultation, prompted by these recent threats made on social media concerning the event. The safety and security of our community are our utmost priorities. Cancelling the carnival is a precautionary measure to ensure that no harm comes to our parishioners, participants, and neighborhood.

We are grateful for the support and understanding of both our community and city officials during this challenging time. Please know that we do not take these concerns lightly and have worked closely with law enforcement to address the situation appropriately. We remain steadfast in our mission to bring our community together in faith and fellowship, and we will seek alternative ways to celebrate and connect in the future, under safer circumstances.

The fiesta raffle will continue with a drawing in June.

Regarding ride tickets that have already been purchased: please consider allowing this purchase to be a donation to the parish to help us recoup some of the carnival expenses that have already been incurred. If you prefer a refund, a request form will be available on Monday in the rectory office. Please submit this form with all of the tickets purchased to the rectory office before Friday, May 24. Refund checks will be mailed after that date.

Please also consider an increase in your Sunday offertory giving, especially during the upcoming months. The loss of this year's carnival will have a harmful effect on parish finances and the ongoing need for capital improvements on such a large parish plant.

Let us continue to pray for each other and for the juveniles whose destructive behavior has led to the loss of our parish carnival this year. Thank you for your continued prayers, support, and understanding.

Monsignor Pilato

CANCELACIÓN DEL CARNAVAL PARROQUIAL PARA 2024

Viernes, 10 de Mayo de 2024

Estimados feligreses de la Parroquia San Antonio de Padua,

El carnaval parroquial del año pasado reunió a miles de miembros de la comunidad de Gardena por primera vez desde el cierre de Covid. Multitudes de personas, excelente comida, entretenimiento maravilloso, un núcleo dedicado de liderazgo voluntario y una hermosa atmósfera de diversión, entusiasmo y solidaridad, además de la ayuda financiera que brindó a nuestra parroquia, hicieron que ese fin de semana fuera memorable.

Los dedicados voluntarios del carnaval han trabajado arduamente para prepararse para otra gran experiencia para la comunidad. Desafortunadamente, nuestro carnaval ha sido recientemente blanco de amenazas de cierre en las redes sociales. El jefe y el capitán del Departamento de Policía de Gardena se reunieron conmigo y con los líderes del carnaval el lunes 6 de mayo. También intercambiamos cartas.

Este extracto de una de estas cartas resume muy bien la situación: “**Esta amenaza creíble a la seguridad involucra a cientos de jóvenes que intentan venir a su Festival de la Fresa y, por lo tanto, a la ciudad de Gardena para herir a los clientes y causar daños a la propiedad. Hemos visto esta misma actividad realizada recientemente por este mismo grupo en Del Amo Mall, Sky Zone, en carnavales locales, Pike en Long Beach, así como en Fox Hills Mall y el Centro de Convenciones de Los Ángeles”.**

Por eso les escribo para informarles de mi decisión de cancelar el carnaval parroquial de este año. Esta decisión se produce después de una cuidadosa deliberación y consulta, impulsada por estas recientes amenazas hechas en las redes sociales sobre el evento. La seguridad de nuestra comunidad son nuestras máximas prioridades. Cancelar el carnaval es una medida de precaución para garantizar que nuestros feligreses, participantes y vecindario no sufren ningún daño.

Agradecemos el apoyo y la comprensión tanto de nuestra comunidad como de los funcionarios de la ciudad durante este momento difícil. Tenga en cuenta que no tomamos estas preocupaciones a la ligera y hemos trabajado estrechamente con las autoridades para abordar la situación de manera adecuada. Seguimos firmes en nuestra misión de unir a nuestra comunidad en la fe y el compañerismo, y buscaremos formas alternativas de celebrar y conectarnos en el futuro, en circunstancias más seguras.

El sorteo de la fiesta continuará con un sorteo en junio.

Con respecto a los boletos de juegos mecánicos que ya se compraron: considere permitir que esta compra sea una donación a la parroquia para ayudarnos a recuperar algunos de los gastos de carnaval en los que ya se ha incurrido. Si prefiere un reembolso, un formulario de solicitud estará disponible el lunes en la oficina de la rectoría. Envíe este formulario con todos los boletos comprados a la oficina de la rectoría antes del viernes 24 de mayo. Los cheques de reembolso se enviarán por correo después de esa fecha.

Considere también un aumento en sus ofrendas dominicales, especialmente durante los próximos meses. La pérdida del carnaval de este año tendrá un efecto perjudicial en las finanzas parroquiales y en la necesidad constante de mejoras de capital en una planta parroquial tan grande.

Sigamos orando unos por otros y por los jóvenes cuyo comportamiento destructivo ha llevado a la pérdida de nuestro carnaval parroquial este año. Gracias por sus continuas oraciones, apoyo y comprensión.

Monseñor Pilato